	


﻿ 


ΤΟ ΒΟΗΘΗΤΙΚΟ ΡΗΜΑ εἰμὶ

Το ρήμα εἰμὶ είναι ανώμαλο και οι χρόνοι του στην οριστική είναι:
	Ενεστώτας
Παρατατικός
Μέλλοντας
Αόριστος βʹ
Παρακείμενος
Υπερσυντέλικος
	εἰμὶ
ἦ και ἦν 
ἔσομαι 
ἐγενόμην 
γέγονα
ἐγεγόνειν




Από αυτούς τους χρόνους για τον σχηματισμό των περιφραστικών ρηματικών τύπων χρησιμοποιούνται ο ενεστώτας, ο παρατατικός και ο μέλλοντας, που κλίνονται:
	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική
	Απαρέμφατο/ Μετοχή
	Μετοχή

	εἰμὶ 
εἶ 
ἐστὶ(ν) 
ἐσμὲν 
ἐστὲ 
εἰσὶ(ν) 
	ὦ
ᾖς
ᾖ
ὦμεν
ἦτε
ὦσι(ν)
	εἴην
εἴης
εἴη
εἴημεν/ εἶμεν
εἴητε/ εἶτε 
εἴησαν/ εἶεν
	-
ἴσθι
ἔστω
-
ἔστε
ἔστων/ ὄντων/ ἔστωσαν
	εἶναι

ὢν
οὖσα
ὂν
	ὢν
οὖσα
ὂν

	ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

	Οριστική
	
	
	
	
	

	ἦ/ ἦν
ἦσθα
ἦν
ἦμεν
ἦτε/ ἦστε
ἦσαν
	
	
	
	
	

	ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

	Οριστική
	
	Ευκτική
	
	Απαρέμφατο/ Μετοχή
	Μετοχή

	ἔσομαι
ἔσῃ/ ἔσει
ἔσται
ἐσόμεθα
ἔσεσθε
ἔσονται
	
	ἐσοίμην
ἔσοιο
ἔσοιτο
ἐσοίμεθα
ἔσοισθε
ἔσοιντο
	
	ἔσεσθαι/

ἐσόμενος
ἐσομένη
ἐσόμενον
	ἐσόμενος
ἐσομένη
ἐσόμενον



Παρατηρήσεις στον τονισμό του ρήματος εἰμὶ


α) Όταν το ρήμα εἰμὶ είναι σύνθετο, ανεβάζει τον τόνο στην οριστική του ενεστώτα, καθώς και στο βʹ ενικό και βʹ πληθυντικό πρόσωπο της προστακτικής του ίδιου χρόνου. 

π.χ.
	ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική

	πάρειμι
πάρει
πάρεστι(ν)
πάρεσμεν
πάρεστε
πάρεισι(ν)
	παρῶ
παρῇς
παρῇ
παρῶμεν
παρῆτε
παρῶσι
	παρείην
παρείης
παρείη
παρείημεν/ παρεῖμεν
παρείητε/ παρεῖτε
παρείησαν/παρεῖεν
	-
πάρισθι
παρέστω
-
πάρεστε
παρέστων/ παρόντων/ παρέστωσαν

	ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

	Οριστική
	
	
	

	παρῆν
παρῆσθα
παρῆν
παρῆμεν
παρῆτε/παρῆστε
παρῆσαν
	
	
	








